
Valné zhromaždenie na Liptove
Staronový predseda LPPK Miroslav Štefček predstavil delegátom a hosťom valného zhromaždenia
správu Predstavenstva LPPK o činnosti komory od jej XXXI. valného zhromaždenia. 
 

 
25 rokov LPPK
V úvode však najskôr pripomenul 25. výročie vzniku Liptovskej poľnohospodárskej a potravinárskej
komory. Ustanovujúce valné zhromaždenie komory, ktorú založilo 31 podnikov pôsobiacich na
Liptove, sa uskutočnilo 29. júna 1992 v budove Jednoty v Liptovskom Mikuláši. 
 
Zo správy predstavenstva /krátené/
 
Zvláštny a produkčne nadpriemerný – taká je charakteristika vlaňajška z pohľadu Predstavenstva
LPPK a ktorá len potvrdzuje celoslovenské výsledky. Z produkčného hľadiska priniesol vlaňajšok
poľnohospodárom vyššie hektárové úrody obilnín, repky aj zemiakov, ale o ich speňažovaní už
v dobrom hovoriť nemôžu. Ceny rastlinných komodít sa dostali na úroveň spred 20-tich rokov.
 
Rok 2016 bol náročný aj pre chovateľov dojníc - výrobcov surového kravského mlieka. Pokračovala
mliečna kríza a ceny mlieka prudko klesli. Situácia sa čiastočne stabilizovala, keď chovatelia dojníc
dostali finančnú pomoc od štátu. Ale ani to nezastavilo znižovanie stavov dojníc a rušenie špičkových
chovov. Následok? Zníženie produkcie mlieka o 5 %.
 
ANC oblasti
 
Liptovská komora ani minulý rok nepoľavila z požiadaviek na zmenu  platieb v ANC oblastiach. Ide
pritom o jednu z úloh, ktorú dostalo predstavenstvo Liptovskej komory od delegátov minulého



valného zhromaždenia. „Na stretnutí s ministerkou 11. novembra 2016 som deklaroval, že súčasný
platný systém vyplácania podpory ANC podľa veľkosti podniku a delenia poľnohospodárskej pôdy na
ornú a TTP spôsobil výrazné zhoršenie hospodárskych výsledkov v znevýhodnených oblastiach.  Náš
región prišiel v roku 2015 o 800 tisíc eur. V marci 2017 SPPK  zorganizovala v Poprade konferenciu
k ANC oblastiam, odkiaľ účastníci zaslali vláde oprávnenú požiadavku na riešenie podpôr ANC.
Vieme, že za pomoci slovenskej komory si rezortné ministerstvo osvojilo túto problematiku a držíme
ministerke palce, aby uspela pri rokovaniach s ministerstvom financií“, dodal predseda LPPK.
 
Čím zaujať?
 
Delegáti XXXII. Valného zhromaždenia LPPK diskutovali aj o možnostiach, ktoré by mohli prilákať do
poľnohospodárstva a potravinárstva mladých ľudí aj prostredníctvom systému duálneho vzdelávania.
Do duálu  vstupujú aj členovia LPPK – Agria Liptovský Ondrej a Poľnohospodárske družstvo  Lisková.
Liptovská komora spolupracuje so SOŠ polytechnickou a Lesníckou školou, na ktorých sa vyučujú
poľnohospodárske a potravinárske odbory.
 
Potravinárstvo z pohľadu LPPK
 
V roku 2016 bolo podnikateľské prostredie v sektore potravinárstva zaťažované legislatívou. 
Potravinári riešili novelu zákona o potravinách, vyhlášku o označovaní potravín, Potravinový kódex
SR, novelu o označovaní liehovín a ďalšie. V súčasnej dobe je najdôležitejšie riešiť zákon o odpadoch,
ktorý ma negatívny dopad na potravinársky priemysel.
 
Potravinársky priemysel sa momentálne nachádza v ťažkej situácii. Slovenská poľnohospodárska
a potravinárska komora neustále bojuje za zlepšenie postavenia potravinárov, za zlepšenie
podnikateľského prostredia a za vytvorenie lepších podmienok v odberateľsko-dodávateľských
vzťahoch. No aj tak to naši potravinári nemajú ľahké. Boj s obchodnými reťazcami pretrváva.
Obchody deklarujú záujem o slovenské výrobky, no opak je pravdou. Tlačia našich potravinárov do
znižovania cien výrobkov a dodávateľské podmienky pritvrdzujú. 
 
M. Semančík na Liptove
 



 
Hosťom XXXII. Valného zhromaždenia LPPK bol predseda SPPK Milan Semančík. Vo svojom
príhovore hovoril najmä o pripravovaných zmenách v oblasti legislatívy, ktoré sa týkajú
poľnohospodárskej pôdy. Do medzirezortného pripomienkového konania sa totiž dostal návrh zákona
č.504/2003 o nájme poľnohospodárskych pozemkov. ;„Nevidím dôvod na novelu tohto zákona,
pretože je to funkčný zákon. Budeme sa musieť brániť, lebo pripravované zmeny môžu narušiť celé
podnikateľské prostredie. Aj touto cestou vás vyzývam, aby poľnohospodári k tejto problematike
pristupovali zodpovedne a k návrhu zákona vyjadrili svoje pripomienky“, dodal M. Semančík.
 
Predseda celoslovenskej komory hovoril aj o súčasných aktivitách komory. Delegátom priblížil
prípravu Národného potravinového katalógu, situáciu ohľadom zákona o odpadoch, oficiálny list
eurokomisárovi Philovi Hoganovi s výzvou na riešenie nekalých obchodných praktík, ktoré mu
začiatkom júna poslali agrárne samosprávy Vyšehradského regiónu či prípravu budúcej Spoločnej
poľnohospodárskej politiky na obdobie po roku 2020.
 
Voľby do orgánov LPPK
 
Predsedom LPPK sa stal Miroslav Štefček (PD Ludrová). Členmi Predstavenstva LPPK za prvovýrobu
sú Anton Sivák (PD Liptovský Mikuláš) a Juraj Zvonár (RD Dovalovo), za potravinárov a služby Dušan
Kubín (SAVENCIA Fromage&Dairy) a Slavomír Moravčík (Tatrapeko a.s.Liptovský Mikuláš). Členmi
dozornej rady sa stali Dušan Štefaničiak (PD Lisková), Ján Paciga (Agria Lipt. Ondrej a.s.) a Vladimír
Poliak (Agro-Racio s.r.o. Liptovský Mikuláš).
 
Ocenenia 
 
Počas valného zhromaždenia odovzdalo vedenie Liptovskej poľnohspodárskej a potravinárskej
komory a predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Pamätné medaily SPPK
pracovníkom, ktorí sa pričinili o rozvoj agropotravinárskeho sektora na Liptove a aj samotnej LPPK. 



 

 
 
 
 
 
 


